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 מראש!!!תודה 

 ...קדשי קדשים שחיטתן בצפון... וקיבול דמן בכלי שרת בצפון

 שוטרים שכולם כעת מאשימים אותם( מאותם מטרים ספורים) זירת האירוע...סמוך ונראה ל הייתי ממשו גלגלה ההשגחה העליונה 
עכשיו: את החשבון נפש האישי שלי למה הייתי  התמקמתי שם בשעת חצות הלילה והתפללתי ולמדתי... ראיתי את כל הזוועה...

  .שקרה..נתחיל לדבר על האסון שבכלל  לפני אבל לפני הכל!!! צריך להיות שם ולראות את הכל... את זה אני אשאיר לעצמי...

  שמתרחש כעת!!! יותר גדול יש אסון על מה שקורה!!!אני רוצה לדבר כעת 

להצביע על המעבר המסוכן והמחליק והלא  כן... כצפוי... וכולם כבר יודעים "ואם תלכו עמי בקרי"!!!לאסון הזה קוראים 
אני נזעק בקנאות שם  ור אחד שהייתיוכמובן על השוטרים שחסמו... ובת בטיחותי... ועל הצפיפות שהייתה יותר מידי גדולה...

עומדים  ואנחנו מבטן ומלידה סיבה הגיונית מה קרה שם... סו"ס לא נולדתי היום... אנחנו חרדיםאין  ואומר: הבל הבלים!!!!
רת דא גזיאומר לך בתור עד ראיה עם יד על הלב:  ואני צפופים לא מהיום ולא מאתמול... אנחנו מכירים דוחק כזה ויותר מזה...

 שזו המידת אכזריות שעליה דיבר הרמב"ם .. כמדומניחושב אחרת.בימים אלו מי שותרשה לי לומר בחריפות: ש אורייתא!!!
עדיף לא להגיד ש"אם לא יזעקו ולא יריעו אלא יאמרו דבר זה ממנהג העולם אירע לנו וצרה זו נקרה נקרית... ועדיף לעצור כאן... 

  באש!!! יםמשחק שאנחנותדע לך !!! הל' תעניות ה"ג(של הרמב"ם )פ"א ממה המשך דבריו 

תחשוב דבר ראשון על עצמך!! הקב"ה דפק על  חייך קודמים!!!עזוב...  לכן אני חושב... לפני שאתה מזדעזע ממה שקרה...
 אכזריות שזה נשמות נקיות וטהורות... ולהגיד שזה בגלל כשל היערכותי זו מידת 54השלחן... ה' רצה לעורר אותנו... לקח לנו 

פותח רדיו או קוי נייעס ואתה שומע  אם אתה ולכן אם אתה שואל אותי... הלכה למעשה:חוקותי!!! הנושא של פרשת ב בדיוק
ואם תלכו עמי אני חושב שחייבים לנתק את הטלפון באותו רגע מדין  אותם עוסקים בנסיבות האירוע והאחראים למחדלים...

וכו'  לזלזול בהנחיותשינוי תפיסה בציבור שלנו בייחס אפילו של היערכות ו שיתכן והיו מחדלים זה לא סתירה עכשיו: בקרי!!!!
כעת הקב"ה דפק על השלחן ורצה לעורר אותנו  עכשיו זה לא הנושא!!! אבל לא עכשיו!!! וכו'... ברור שיש גם שיעורי בית כאלו...

  בקרי וההמשך ידוע... ולהגיד שזה בגלל מחדלים נקודתיים... זה ממש ואם תלכו עמי

כן!!! איומים!! אנחנו בדיוק נמצאים בפרשה של האיומים... אסור ללכת בקרי... אם יש אסון יותר גדול ממה שקרה במירון זה 
 ללכת עם הקב"ה בקרי... חייך קודמים!! 

--- 

ימוס( במעשה ת, )הובא בע"ז ט"ז: תוד"ה דהמפורסמ "י שהוא בעל המימראובפרט!!! בפרט שזה קרה אצל רשב
דרשב"י אחר שיצא מן המערה, ראה אחד שצד עופות, שמע בת קול.. כשאמרה הבת קול דימוס היה העוף נמלט מן 

"אפילו ציפור הפח וכשהייתה הבת קול אומרת ספיקולא היתה נלכדת הציפור במלכודת...: והסיק מזה רשב"י ואמר: 

ך מלמדנו רשב"י... אז להסיט את הנושא ולקחת אותו לכל כקלילא מבלעדי שמיא לא ניצודת כל שכן בן אינש"!!!
כעת כל מי    זה לדבר כמו גוי!!!  מידת אכזריות!!! זה... זה לא יהודי!! .. זה בלתי נסבל!! זומיני מחדלים נקודתיים זה.

להעיד שחמש ומתחקרים אותו מה היה... אז גם לי יש מה להגיד... אני יכול  שהיה שם בזירה... כולם מתשאלים אותו
כי כך גזרה תע נחשול ענק של אנשים שעברו באותו מעבר... ו... ולא קרה להם כלום... למה?? דקות לפני כן היה לפ

יש לי חבר שיצא ממירון עשר  כי כך גזרה חכמתו יתברך!!ואחרי חמש דקות קרה מה שקרה... למה??  חכמתו יתברך!!
ויש אותי ועוד אלפים כמוני שראו את כל  גזרה חכמתו יתברך... כךדקות לפני כן ולא חווה את האסון... למה? 

שכבר הספיק להגיע יצא מאשדוד ואמרו לו מיד לשוב על עקבותיו ויש לו חבר  יש אחד שרק בשעה אחדהזוועה... 
  לצומת קדרים ושם אמרו לו לעשות פרסה.. צריך לדעת שגם הפרטים הקטנים האלו... ההההכל בגזירת עליון!!!

רט ובפרט: יקר!!! יקר בעיני ה' המוותה לחסידיו... וכשיוצאת גזירה כזו נוראה מלפניו אנחנו מחויבים להבין שה' רוצה משהו ובפ
ולשם!!! לשם למקד את מלא התשומת לב... אנחנו כבר לא ילדים קטנים... אנחנו כבר אחרי שנת קורונה... כבר ספגנו אבדות 

 ---קבל את האיום!!! די לפרשנויות... די ללכת בקרי... הגיע הזמן שנבין שה' רוצה משהו!! קשות.. ועכשיו שוב... הגיע הזמן ל

אז מה אנחנו צריכים להתעורר... בשביל זה יש לנו או את גדולי ישראל שיאמרו לנו... או את לב יודע מרת נפשו... 
שונים  מאמרים בנושא!!! שני מאמרים ך שנילפני גיליון אז נדברו בלאו הכי יוצא וצריך לכתוב דברי חיזוק... אזעכ"פ 

הוא  2בסגנון!! הייתי מגדיר את זה: מאמר אחד על דרך הנסתר... ומאמר אחד על דרך הנגלה... אז ככה: מאמר בדף 
על מה אני  לא יתחבר לסגנון... לא יבין של מירון )כי מי שלא ב"קטע"על דרך הנסתר.. הוא מיועד בעיקר לאלו שהיו שם במירון 

כל ן תורה... בסופו של דבר אנחנו שבוע וחצי לפני מתש בל נשכח הוא כבר על דרך הנגלה... 5והמאמר בדף  ..(מדבר
)כן... זו תחושה  להוביל אותנו לאיזה קבלה שקשורה למתן תורה... כים להתעורר בעקבות האסון... אמורחיזוק שצרי

רי ל"ג בעומר כולם מתחילים להתכונן לחג השבועות... והפעם האסון הזה המם שמסתמא כולם מתמודדים איתה עכשיו... בדרך כלל מיד אח
  אותנו ונשארנו בל"ג בעומר... אז זהו... שצריך לעשות חשבון נפש ולהתחזק... אבל כיוון ההתחזקות צריך להיות קשור למתן תורה...(
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 מה עושים עם החרדה והסיוטים מהאסון...??
עם כל ההלם והאימה והחרדה שנפלה עלינו בימים אלו והקושי לחזור לשגרה... אנחנו צריכים לדעת שחג 
מתן תורה בפתח!!! ו... וזו לא סתירה!!! אדרבה... החרדה הזו מבחינה מסוימת מתאימה לרוח הימים... 

ניער אותנו... הקב"ה טלטל אותנו ודפק על השלחן ואמר לנו: זה רציני!!! אני רוצה רצינות!! הקב"ה 
ומישהו עורר את תשומת לבי: שבמתן תורה רואים לאורך כל הדרך את הנימה הזו... מישהו עורר את 

שר כל העם א ויחרדתשומת לבי שדווקא במעמד הר סיני רואים שעיקר העבודה היתה שם בפחד וחרדה! 
על פניכם לבלתי תחטאו...  יראתוכל ההר מאוד... כפה עליהם הר כגיגית... לבעבור תהיה  ויחרדבמחנה... 

ואפילו משה רבינו לפני שהוא עלה לקבל את התורה כתוב שהענן כיסה אותו ששת ימים... למה?? אומרת 
 הגמ': כדי לאיים עליו!!! 

למה צריך להגיע באיומים?? למה כל שנה לפני חג השבועות אנחנו חייבים לקרא את רבש"ע: מה קרה?? 
 כל הקללות של בחוקותי?? למה אי אפשר לדבר בנעימות?? למה איומים??

 מה התשובה??? תרגע!! האיומים האלו זה לא איומים של מכות... זה איום של רצינות!!! 
של מכירת דירה: לרציניים בלבד!! מה הקשר רציניים?? זה בדיוק כמו שהרבה פעמים אתה רואה במודעה 

 מה... חייבים לעשות פרצוף רציני?? ואם אני רוצה לחייך אסור לי?? 
מה התשובה?? לרציניים בלבד אין הכוונה לפרצוף רציני... הכוונה היא: אדוני: זה רציני!! זה לא חובבני... זו 

 ! לא המלצה... זה משהו גדול!!! זה משהו רציני!
וכעת, בימים אלו אנחנו עמוק עמוק בתוך הרצינות הזו... דא עקא שאנחנו כעת ברצינות השלילית... אנחנו 

 שרויים בסוג הרצינות המפוחדת והמאוימת... אז זהו שלא!!!
אדרבה... צריך לקחת את הרצינות הזו... צריך לקחת את הדפיקה החזקה שהקב"ה דפק על השלחן ולא 

לתרגם אותה לנוסחה הנכונה... כן... הקב"ה רוצה רצינות!!! הקב"ה רוצה שניקח את לברוח ממנה!! אלא 
העניינים ברצינות... דווקא בגלל שהקב"ה רוצה לעשות איתנו עסק... אז הוא רוצה את הרצינות שלנו!!! יש 

 רורה:אבל התשובה היא בכאלו ששואלים למה האסונות  קורים דווקא לחרדים? נו נו... השאלה חלשה... 
כשהקב"ה דופק על הסטנדר הוא כנראה רוצה להסביר משהו לחברותא שלו... הדפיקה הזו לא מיועדת 

  הקב"ה מדבר עם השותפים שלו!!! איתנו!!!לא לטבח לא לשרת ולא למאבטח... 
חג השבועות בפתח והאר"י הקדוש אומר: שעיקר הוראת האדם בשנה זו תלוי ביום הזה.. בקיצור: האם 

 אתה הולך לקחת את העניינים ברצינות או לא... 
--- 

בחור התקשר אלי: אני מזועזע כולי... בחור בגיל שלי נהרג באסון... הכרתי אותו... הוא חבר שלי... נו... 
)אז לא יודע מה קרה לי בזמן האחרון... ככל שאני נחשף עכשיו הפסיכולוג "אז נדברו" צריך להרגיע את אותו בחור... 

נו... מה מיני שיטות חדישות איך לשחרר חסימות ורגשות... אני רק חוזר אחורה לנוסחה המקורית של בית המדרש הישן...(  לכל 
אתה ממליץ לפסיכולוג... מה אני אמור לענות לבחור ישיבה על חבר בן גילו שנהרג באסון?? איך אני 

 מרגיע אותו??
מה אתה רוצה שאני אל לבו... תתפוס את עצמך לידיים...  אמרתי לו: תקשיב!!! אתה עדיין חי!!! והחי יתן

אתה תחיה עד מאתיים ארבעים?? אתה רוצה שאני אארגן לך איזה -שאני ארגיע אותך ש אגיד לך??
מכתב מצמרר שהנפטר כתב... או איזה רמז שהוא רמז שזה הולך לקרות... ואז תוכל להיות רגוע שאתה 

אנחנו אורחים כאן בעולם הזה  לא!!! אני לא רוצה לשקר!!!דר...? לא רמזת ולא כתבת ואם ככה הכל בס
כעת אתה  אנחנו כעת פה!!!בדיוק כמוהו... הוא חזר לעולם שכולו טוב... ואנחנו שנבדל לחיים ארוכים.. 

צריך לתפוס את עצמך לידיים ולהודות לה' שנתן לך צ'אנס... ולהסתער על המשימות שיש לך בעבודת 
 ה'..

  לא יודע!! אבל זו האמת!!!! ה' רוצה רצינות...י אותו מהחרדה?? האם הוצאת
מי אמר שה' רוצה שנרגע!! ה' רוצה שנכנס להילוך רציני של עבודת ה' ולהפסיק לחיות על זרי הדפנה.. 

 יש לנו יותר מידי הרבה זמן... אנחנו לא ממהרים לשום מקום... 
אנחנו מזועזעים ממשהו ולא רוצים לעשות עם זה כלום!!! ואני אגלה לך סוד: הסיבה שיש לנו חרדות... כי 

בן אדם שמזדעזע מאזעקה ומתעקש לא ללכת למרחב מוגן אני מצדיק את החרדה שלו... זה מזכיר לי 
שבתחילת הקורונה כל הזמן היה לי חרדות שאני אדבק... אתה יודע למה? כי בהתחלה התעקשתי ללכת 

שהולך בלי מסכה יש לו סיבה טובה לפחד שהוא ידבק... ברגע  בלי מסכה!!! אם ככה... צדקתי!! מי
 שלבשתי מסכה נרגעתי... 

על אותו משקל: קרה משהו!! ה' החריד את כל העם אשר במחנה וה' רוצה שינוי!!! אם אנחנו מתעקשים 
לא להשתנות ולהישאר על אותה בלטה... יש לנו סיבה טובה להיות בחרדה... אבל אם לוקחים את 

 נים לרצינות אז הנה... זה מה שה' רצה לעורר אותנו והנה... התעוררנו... כעת אפשר להירגע... העניי
אבל כן יש לי מה להירגע!!! "אורך ימים בימינה בשמאלה עושר וכבוד..." יש לתורה סגולה מיוחדת שהיא 

קיף... זה עושה טוב עושה טוב... מה בדיוק?? איזה טוב?? לא משנה איזה... תורה זה ביטוח מאוד מאוד מ
מקבל  אני בורח לתורה!!!לכל דבר...  אני יכול להעיד לך בנימה אישית: כל פעם שמשהו מבהיל אותי... 

איזה חיזוק להוסיף משהו בלימוד... משהו בהספק... משהו... התורה היא המפלט הכללי מכל מה שאתה 
ר אם שמוע תשמע בקול ה' אלוקיך... "ויאממפחד... יש הבטחה שה' הבטיח לנו עוד לפני מתן תורה: 

 והאזנת למצוותיו ושמרת כל חוקיו כל המחלה אשר שמתי במצרים לא אשים עליך כי אני ה' רופאיך..."
לא יודע מה זה... דבר אחד ברור: זה היה משהו שהפחיד אותנו מה זה המחלה אשר שמתי במצרים?? 

ת: כל דבר נקודתי שמפחיד אותך... תברח לתורה וה' ורצינו להירגע מזה... וזה מה שה' מבטיח לנו לדורו
ישמור עליך... לכל אחד יש את הקבוצת מועדון שלו ממה הוא מפחד... וממה יש לו סיוטים... הצד השווה 
שבכולם שלכל הסיוטים ולכל החרדות יש מקלט אחד ששמו תורה!!! אתה כעת בסיוטים מאובדן של 

תורה... תקבל על עצמך חיזוק מחודש בלימוד... תקבל על עצמך חבר שהסתלק בדמי ימיו?? רוץ לחדרי 
)גם אם יש כאלו שלא ניצלו... אבל אם אתה  לעשות שטייגן אמיתי עד סוף הזמן... והתורה תציל אותך..

ברחת לתורה בגלל פחד ספציפי... על זה נאמר: "אל תסגיר עבד אל אדוניו..." מזה אתה יכול להיות 
מה שיש פחד וחרדה בימים אלו בפרט ובקבלת התורה בכלל... אדרבה... ככל אבל!!! כ   רגוע...(

שמתקרבים למתן תורה הפחד הזה משתלב באהבה אינסופית... כלשונו של האור החיים הק': "הגיע 
חשוק ונחשק לחושק וחשוק ושמחו שמים וארץ כי זה הוא תכלית הבריאה..." ואם אתה לא מבין איך זה 

תלמד בעיון את דברי רש"י בדברים )ה' כ"ד(: שמשה רבינו מוכיח את ישראל "כי  יכול ללכת ביחד אז
ראיתי שאינכם חרדים להתקרב אליו מאהבה!! שים לב: חרדים להתקרב מאהבה!!! יש חרדה של אהבה 

 ואכמ"ל... 

 

עקב חוסר ישוב הדעת בעקבות האסון הקונטרס לחג 
 --השבועות יצא אי"ה בשבוע הבא, עכ"פ
 נותרו מספר מצומצם מהחוברת: 

  "דברים הרבה"

שיו"ל בערב חג השבועות דאשתקד, ניתן לקנות בג' 
 מוקדי המכירה כדלהלן:  

, חזון איש פינת דסלר משפחת דרייפוס, ובירושלים: 9בני ברק קיבוץ גלויות 
 משפחת שטרנבוך 01רחוב נחמיה 

במוקדי המכירה  "ואהבת",כמו כן: ניתן לקנות את הספר 
 של גיליון זה, 

שברון לב ו סערות רוח בימים אלו מול יכול להועיל)
 ים באהבה(והצורך לקבל גזירת שמ

--- 

 ויחן שם ישראל נגד הר מירון בכאב משותף!!!

כמדומני שתסכים איתי בהגדרה הזו... כולנו כעת כאיש אחד 
בלב אחד... אני שבור עד דכדוכה של נפש מכל אחד מהרוגי 
האסון בלי הבדלי מגזרים... אני שבור מהבחור ישיבה ממיר 

.. מהבחור ברכפלד ובאותה מידה מהחסיד גור או שידלובצא.
משעלבים ומקנה באותה מידה... כל החומות והבדלי 
המגזרים שבינינו פתאום התמוססו מול הכאב המשותף... 
מול הדמים בדמים נגעו... שגילו לכולנו שדם היהודי אחיד 

 זורם בעורקנו.. 

ובעוד פחות משבוע אנחנו שוב חונים תחת ההר... ושוב   
 לב אחד!!! אנחנו צריכים לחנות שם כאיש אחד ב

בא ניקח את הכאב המשותף למרגלות הר מירון... ניקח אותו 
איתנו למרגלות הר סיני... נחליט מכאן ואילך שאנחנו לא 
צריכים דמים בדמים נגעו בשביל לגלות שאנחנו אחד!!! 

באהבה  נחליט שאנחנו רוצים להתאחד מול הר סיני אחד
 ...ואחווה ושלום ורעות

! הוא רוצה שניכנס כולנו בשער כן... הקב"ה לא מוותר!
אחד!! כמה שזה לא פופולרי לומר את זה כעת... אבל עם 
ישראל למוד צפיפות!! רק השבוע למדנו בדף היומי: עומדים 
צפופים!! העולם החילוני והגוי לא מבין מה פשר הצפיפות 
הזו... לך תסביר להם שאבא שבשמים רוצה תמונה 

לנו נתאחד סביב פירמידה משפחתית מלוכדת... ה' רוצה שכו
אחת... סביב בית המקדש אחד ובית הכפורת אחד... וכעת 
שאין לנו בית המקדש אז יש לנו תורה אחת ורשב"י אחד 
ורבי עקיבא אחד... אז יש לנו לפעמים כל מיני דברים צדדיים 
ששם אנחנו פוגשים ניגודים... אבל בסופו של דבר 

חקים סביב אותו כשמגיעים לרשב"י כולם מצטופפים ונד
ציר!! תראה את שמות ההרוגים והם לנו כדוגמא אילמת עד 
כמה אנחנו אחד!!! שום קשר מגזרי ומנטלי אין בין האנשים 

 האלו חוץ מתשוקה לזכות לגדול כרשב"י... 

את הכאב הזה!!! את המ"ה נרות נשמה האלו ניקח איתנו 
 להר סיני.. נתאחד כאיש אחד בלב אחד...

ים אלו אנשים שעושים מאמץ עליון להתאחד כן... יש בימ
סביב שנאה משותפת... ואנחנו בשלנו... אנחנו נתאחד מול 
הכאב המשותף.. מול הכמיהה והשאיפה המשותפת של מי 

 יעלה בהר ה' ומי יקום במקום קדשו..

--- 

מי יתן ויחבוש ה' את כאבנו ויגדור פרצותנו ויפקח את 
ציבור אלו שיעלו  עינינו ונדע כיצד לקחת את קרבנות

לרצון לפניו יתברך ויאמר לצרותנו די... ובמתן תורה זו 
ובלע יפסוק זוהמתנו ויכריז חירות ממלאך המוות 

 המוות לנצח ומחה ה' דמעה מעל כל פנים... 

 



 

  

                                נקודה למחשבה: 
 בין ל"ג בעומר לחג מתן תורה...

 השנה בל"ג בעומר במירון התחושהמה שנכון נכון... 
היתה שהקב"ה מגרש אותנו ממירון... זה ודאי מה 

גם אחרי  גורשנו משם בפחי נפש... ...בפועל שקרה
הדימוי המאוד המוחשי ליום הקמת המשכן שהיה 

אבל  .""בקרובי אקדש..בכל זאת שמחה גדולה ו
סו"ס שם השמחה לא הופסקה, העבירו את  עדיין!!

המת מלפני חתן ולפני כלה... וכאן השמחה לא 
 ערבה כל שמחה...  המשיכה!!! נדם קול כינור...

ירדו מעצמם  כולם הבינו שלא זו המנוחה... כולם
כולנו הבנו שאבא  מההר אפילו בלי שקבלו הוראה...

 השאלה שבשמים לא רוצה אותנו פה היום...
  למה???

 אם הייתי ליטאי קר... הייתי אומר שזה ככה: אז
בכלל ביטול תורה לעלות למירון... והקב"ה בא 

על "כל שאפשר לו לעסוק בתורה ואינו  לעורר אותנו
והייתי עוסק..." אבל מה אעשה שאני "איש מירון" 

 שם... ובמשך השנה אני מבלה שם לילות כימים...
... דווקא בגלל שאני כן זהדווקא בגלל  אולי אבל

לעצמי מותר כעת  מחובר למירון... אולי דווקא לי
לא רק לחשוב בקול: כן... לנסוע לרשב"י מותר... 

איך...  ...שלא בל"ג בעומר איך אפשרשמותר... אלא 
 אבל  )מי שמחובר למירון ולרשב"י מבין על מה אני מדבר(

ון לנסוע למיר צריךאני שואל אותך:  צריך??? האם
 בל"ג בעומר?? 

 אחד שחושב אני לא חושב שיש מישהולא צריך!!! 
  שצריך!!!

הרבה הרבה הרבה דברים אחרים  יש לעומת זאת
של  "תזכירלעשות אותם... יש לי ב" צריך צריך!!!ש

 צריךאני ש הפלאפון רשימה ארוכה של משימות
כי... כי ... ואני דוחה אותם שוב ושוב לעשות אותם

יך זה לא תמיד מה שנעים ונחמד כידוע: מה שצר
רשימת  כלאת  לעשות... ותכל'ס אני שם בצד

 ! למירון!! וסענאני ו לעשות צריךהמשימות מה 

וזו נקודה של חשבון הנפש שצריך לתת עליה את 
הדעת!!! עד כמה אנחנו מכירים בערך שנקרא 
"לעשות מה שצריך"!! אתה יודע מה זה "לעשות 

מילה אחת קוראים מה שצריך" במילה אחת?? ב
לזה: קבלת התורה!!!! מה קבלנו בקבלת התורה?? 
נעשה ונשמע!!! אנחנו מקבלים על עצמנו לעשות 

 מה שה' מחליט לנו... מה שצריך! לא מה שרוצים!!!

--- 

עכשיו: למה אני חושב שזה קשור לציון של 
 רשב"י???

זו הההנקודה של תתפלא לשמוע: אבל אם נתבונן  
 !!! רשב"י

סה להגדיר מה סוג העבודה של רשב"י... זו אם ננ
הנקודה!! עושים מה שצריך!!! אתה בטח לא מבין 

 אז אני אסביר:על מה אני מדבר...  

הבית מדרש של רשב"י  יש לי שאלה קצת מוזרה:
האם סגנון ליטאי  בשעתו... איזה סגנון הוא היה??

סגנון חסידי?? בא נשאל ככה: אם הבית מדרש או 
יום... מי היה מרגיש יותר קיים ה השל רשב"י הי

היימיש בהיכלא דרשב"י... הליטאים או החסידים?? 
 תצחק תצחק... אבל זו שאלה מאוד מאוד מסובכת...

אין לך מושג עד כמה זה מסובך... ואני אסביר לך 
אתה מגיע לבית ידידי החסיד: תחשוב שלמה... 

אין כלום!!!!! רק שבת... כניסת מדרש של רשב"י ב
אין קבלת שבת... אין הודו לה'...  ייגן!! רק תיירה!!שט

טיש...  אין אין לכה דודי... אין כלום!! רק תייירה!!!!
אין מעריב ולא שחרית... אין  אין שירות ותשבחות...

נשמת כל חי לא מהר ולא לאט... אין תהילים... אין 
 כלום!!!! תיירה תיירה ונאר תיירה...רעוא דרעוין... 

היה מתפלל מהר כמו ? רשב"י לא ?אתה קולט
הליטאים שצריכים להספיק ללמוד... הוא לא היה 

אה... אז נצחון  מתפלל בכלל!!! רק תייירה תיירה!!!
לליטאים!!! היכלא דרשב"י נוסח אשכנז.. מנין 

 ישיבתי... 

שנכנס להיכלא דרשב"י... אז זהו!!! שהליטאי 
ן... הרגיש היימיש... איזה שטייג באמת בהתחלה הוא

 תיירה תיירה... אבל פתאום בחצות הלילה רשב"י
ופתאום   פתח פיו בחכמה הוציא אור תעלומה...

פניו מאירים בשבתו עם חברים עת גילה סוד  רשב"י
ורשב"י מתחיל לדבר רזי דרזין בעניינא  נסתרים...

ני התפילה והיפוך הצינורות והעלאת קרבנות שלפד
וביוצר אור  ...מיצירה לבריאה פסוד"זהעולמות ב

הליטאי צובט את עצמו... רגע...  מבריאה לאצילות...
טעיתי בכתובת... אמרו לי שכאן זה בית המדרש 

מדברים כל  ליטאי!! לא מדברים פה חסידות ולא
... והנה.. סו"ס הגיע שעת היום על עניינים של תפילה

לה שלם תפילת שחרית דשבת... נו... אחרי לי
יאור גודל מעלת פסוד"ז שרשב"י בוער כלפידים בב

כדקא יאות... זכאה מאן למייחד למריה וכו'... בטח 
עכשיו תהיה פה תפילת שחרית מוסף במשך שש 
שעות לא פחות... אבל לא!!!! רשב"י לא מתחיל 
להתפלל... בהתחלה הליטאי בטוח שרשב"י יתחיל 
להתפלל בשעה עשר אחרי לימוד של שש שעות... 

לא  בכלל שב"ישראבל במשך הבוקר התברר 
   ...תיירה שטייגן... תייירה תיירה ??מתפלל... מה יש...

מצד אחד כל יסודות  איך אתה מסביר את זה??
היישר מבית  החסידות ללא יוצא מן הכלל... מגיעים

 רשו של רשב"י... ומצד שני מה רואים בשטח..מד
  איך זה הולך ביחד???תיירה ותיירה ונאר תיירה... 

ין עד כמה מסובכת השאלה הזו... עכשיו אתה מב
נוסח ליטא או נוסח  תכל'ס... הבימ"ד של רשב"י היה

  חסידי?? איזה סוג עויילם היה אצלו??

אצל רשב"י אין סגנון!!! אין שיטה!!  מה התשובה???
 שצריך!!!!אין קו חשיבה!!! יש דבר אחד: עושים מה 

 הנורא את השפע י יכול לבאר בזוה"ק באריכותרשב"
ריעות ה בעולמות העליונים בברכת אבות ובכשנעש

התפילה אתה תהיה  כשמגיע והשתחוואות... אבל
בהההלם שרשב"י בכבודו ובעצמו לא מתפלל... 

 ??...למה?? מה קרה?? מעשה לסתור

שנעשה בעולמות העליונים... ויש מה  יש מהלא!!! 
 לעשות!!! שצריך

לעשות משהו אחר!!!  שצריך מבין וכעת רשב"י
  ם מה שצריך!!ועושי

זה התייירה של רבי שמעון...!!! התיירה של רבי 
מפלגה הליטאית שמעון זה לא התיירה מהסוג של ה

"עניינים" אורות והשל ה שאנחנו פחות ב"קטע"
קטע של התיירה... לא!!! אצל מחוברים לקק ויותר

תורה  קטע... זה לא סגנון... רשב"י התייירה זה לא
רוצה!!!! מה שה' רוצה זה זה במילים אחרות: מה ה' 

לעשות!!! נקודה!!! אז בזמנו של  צריךאני מה ש
רשב"י היה סוג מסוים של תפקיד שנקרא "תורתו 
אומנותו.." שרשב"י ידע שמה שהוא צריך לעשות זה 

אפילו אם רשב"י יודע  רק ללמוד!!! ואם ככה... אז
איזה השפעות יש בתפילה... ומי כמוהו יודע... אבל 

  עושים מה שצריך... לא מה שרוצים...תכל'ס... 

--- 

בינינו אם רשב"י היה  יש סקר קבוע שאני עושה:
?? האם הוא ם הוא היה בעד מירון או נגדהיום... הא

 או לא?? בל"ג בעומר היה נוסע למירון

החסיד עונה  מאוד ברורות: אז כצפוי... התשובות הן
ו : ברור שרשב"י היה עולה למירון... עוללי בפשטות

וכו'... והליטאי גם ואתכנישו... איך אפשר שלא וכו' 
נגד  עונה לי ללא היסוס: רשב"י היה מוסר שיחה

יותר  עניין שום עניין ויש מירון... הוא היה אומר שיש
  גדול לשבת וללמוד...

אתה יודע מה  ששניהם טועים בגדול!!! ואני אומר
 התשובה הנכונה???

יה יושב בבית מדרש אם רשב"י היה חי כיום... הוא ה
תמימות הוא היה  שלו בבני ברק ובמשך שעתיים

ים רזי דרזין איזה עניינים נשגבים נעש מגלה
במירון... ואשרי חלקו של מי שזוכה להגיע למירון... 

ואז רשב"י היה איזה השפעות הוא זוכה וכו' וכו'... 
 וכולנו היו רציםמסיים את התורה שלו... 

ון והוא היה נשאר בבני למיר לנסוע לאוטובוסים
לעשות  צריךברק... מה קרה??? מה אעשה... אני 

משהו אחר! אין פה שום סתירה!!! יש עניינים 
צריך לעשות  אני נשגבים... ומה שנכון נכון... אבל

)זה הרי בדיוק מה שרשב"י היה עושה כל  משהו אחר!!!

הזמן... הוא מגלה לנו את כל הסודות של התפילה והוא בעצמו 

ואת הנוסחה הזו אנחנו  היה לומד כי זה מה שצריך לעשות(
.. אם שחור לבן. הכל אצלנו לא מסוגלים לעכל...

של מירון... אז  אתה בקטע ובאורות ו"בעניין"
קדימה... אעופה אשכונה... ואם אני ליטאי כזה שלא 

שום עניין... תשאר שששבקטע של מירון אז אין 
 :יע שלא כך ולא כךואני עומד בקנאות ומוד ...בבית

להיות במירון  גדול מאוד מאוד מצד אחד יש עניין
פרטים אצל רשב"י... עכשיו האם  בל"ג בעומר...

כעת  כבר שאלה מה צריך ולנסוע או לא?? ז
   !!!!לעשות

ואת התפיסה הזו אנחנו מאוד מאוד מתקשים 
 לקבל!!!! 

בראש שלנו: אם יש עניין לנסוע למירון... אז 
מה יש פה להבין... ואם יש מישהו שלא נוסעים... 

 , מוכרח להיות שהוא סבור שאין עניין... למירון נוסע

רשב"י מלמד אותנו שיש עניינים  אז זהו שלא!!!
מאוד מאוד נשגבים... שיש עניין מאוד גדול לעשות 
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 לעשות משהו אחר.  שצריךאותם. אבל מה אעשה 

כך עד כדי  אין!!! אין לנו בראש את הערך הזה!!
שאני מסופק אם אתה מבין על מה אני מדבר... 

נשמע ערך מאוד  המושג "מה צריך לעשות" זה
 בכלל חיוור... משעמם... מה זה צריך... מה זה

  ??המילה הזו...

כשעם ישראל הגיעו להר סיני  רק לשבר את האוזן:
לדבר עם  בסיון, כל יום משה רבינו עלה לענן בא'

מתן תורה!! דווקא  ה'... חוץ מיום ששי!!! ערב
ביום הזה משה רבינו לא עולה... מה יש?? ערב 

 צריך למלוח שיבוטא... צריךשבת!!! משה רבינו 
 להתכונן לשבת...  צריךלחרוך רישא... 

... ל"ג בעומר השנה חל ואני שואל אותך... כמו חבר
. רבבות אלפי ישראל ואני ביניהם ביום ששי..

ואילך... בלילה  00.11תכננו לנסוע משעה 
)שהמשמעות היא שאנחנו ערים לילה ונוסעים בבוקר, וישנים 

אולי מישהו מאיתנו חשב לרגע... רגע..  עד אחה"צ(
 כי מחר יום ששי?? בית כי..להישאר ב צריך

אבל אני לא חשבתי על זה..  לא יודע מה אתה...
ל"ג בעומר... הילולא  למה לא? כי מה הקשר..

א... כן צריך אותי דרשב"י... מה פה בכלל הנוש
 סוף פסוק!!!  !!!!בבית לא צריך אותי... אני נוסע

והוא לא עלה  אז זהו שמשה רבינו כן חשב על זה!!!
)גם ליום ביום ששי... ואני כן קניתי כרטיס  לענן

על זה!!!  לא חשבתימתסכל אותי שאפילו  ששי...(
מתסכל אותי שאני כזה בעל מדרגה "מרומם..." 

נו לא שכח שצריך לעזור לרבצען שאפילו משה רבי
ציפורה ביום ששי... ואילו אני?? כזה אחוז שרעפי 

איך  ואני שואל אותך:קודש ששכחתי מזה... 
שאתה מכיר אותי... באמת נראה לך שזה נובע 

ל אחרת: אצלי מרוב דבקות שלי בה'??? בא נשא
ביום ששי... זה בגלל  זה שמשה רבינו לא עלה להר

ה' קצת פחות ממה שאני  שהוא החשיב את הר
 מחשיב את הר מירון??? 

יותר... יותר נראה  לא... לא נראה לי שזה הסיפור...
לי לומר שמשה רבינו ידע להעריך את הערך 

להשכים להוצאת  צריך צריך!!!!הקדוש שנקרא 
 צריךש זה מה לעזור בבית!! ואם צריךשבת! 
 שצריך...אז אין לך ערך יותר קדוש ממה  לעשות

עצם התורה!! זה  לעשות זה שצריך?? כי מה למה
 צריך הנעשה ונשמע!!! התורה היא הוראה מה

אם לעלות להר לא צריך... ולעשות ו... לעשות
טשולנט לשבת כן צריך... אז לעלות להר זה לא 

 תורה!!! וטשלונט זה כן תורה! 

--- 

שלנו... המוכרות הטעויות מאחת  וכאן מגיעה
. אנחנו בטוחים שתורה שכשמגיע יום מתן תורה..

זה משהו שמתחיל ונגמר בלימוד התורה... משהו 
ששייך לרקע של הבית מדרש וזה ממש לא נכון... 

הוראת "זו הפסגה!!! אבל תורה זה  אמנם שם
 מה שאדם צריך לעשות...  !)כלשון האר"י( "האדם

 רוצהתורה??? מה שאני  ו דווקאלאמה זה 
הרוחנית שלי...  משיכהלעשות... האורות שלי... וה

 ומה זה כן תורה?? !!תורה ו )דווקא(לא זה

לעשות!!! כל שנה כשהייתי קורא את  צריךמה שאני 
סיקרן קטע ששם  האידרא זוטא בל"ג בעומר היה

הייתי מייחד על עצמו: שכל ימי  אותי: רשב"י מעיד
איזה יחוד מסוים... ופעם אחת הייתי במערה במירון 

יתי את כל זה ופתאום ראושכחתי ליחד את היחוד ה
וידעתי שזה בגלל שלא יחדתי  הר מירון בוער באש...

אז כשהייתי בחור הבנתי בפשטות  את היחוד הזה...
שרשב"י תמיד היה בדבקות עצומה ככה בעיניים 

 בטוח שככה נראית דבקות( תמיד )כמו שבחורעצומות... 
וכנראה שפעם אחת רשב"י הפסיק רגע מהדבקות 

העיניים ואז הוא ראה שכל מירון שלו ופתח את 
את  שיסבירו לי ז זהו שהשנה התעקשתיבוערת... א

רשב"י מעיד על  ולא תאמין מה הפשט בזה..... זה
מיום עמדי על דעתי תמיד נזהרתי לייחד את  עצמו

ההשגות עם המעשים!!! כלומר: למרות שקוראים לי 
 ...ש ויש לי אורות אינסופיים ששמורים רק לרשב"יר"
ל זאת אף פעם זה לא היה על חשבון מה שצריך בכ

רשב"י מעיד על  חוץ מפעם אחת!!!לעשות ברגע זה!! 
הייתי  )בלשוננו עצמו: פעם אחת הייתי במערה במירון...

ומרוב האורות וההשגות... לא עשיתי  (של רשב"י באורות
לעשות באותו רגע... ואז ראיתי את כל  צריךמה שהיה 

  הר מירון בוער באש...

מי שמבין  הזה??? הנוראי אתה קולט מה כתוב במסמך
מבין... מי שלא מבין לא יעזור שאני אסביר.. אבל 
במילה אחת אני אסביר: כשאני נמצא באורות 

לענות  צריךבמירון... ובדיוק אז מתקשר בחור שאני 
ויש לציין שלמרות  לא!!!, אתה חושב שאני עונה??? לו

מה אתה רוצה... שהוא זאת הר מירון לא בוער... כי 
יבער מהבוקר עד הלילה?? אז זהו שרשב"י מעיד על 

פעם אחת הוא לא עשה מה  שפעם אחת!!!עצמו 
שצריך לעשות באותו רגע... וכל הר מירון היה בוער 

 באש!!! 

אז מי יודע... מי יודע אם הר מירון לא בער פעם אחת 
 שצריךבלבד לעורר אותנו על הערך העליון לעשות מה 

 נשחק אצלנו לגמרי לגמרי...ש

---    

הגמ' במכות אומרת: שבא דוד והעמידן על אחת 
"מזמור לדוד ה' מי יגור באהלך מי ישכון בהר עשרה, 

מי??? מי יש לו זכות לעלות ולהתעלות  קדשך"??
ולשכון בהר קדשך?? דוד מתחיל למנות רשימה של 

 דברים.. הולך תמים ופועל צדק ודובר אמת בלבבו 00
)והגמ' שם  ...א רגל על לשונו, לא עשה לרעהו רעהל

מה כל הדברים האלו קשורים  מבארת אחד לאחד(
ותף מה המכנה המש אתה יודע לאהלך ולהר קדשך??

 של הדברים האלו?

.. לא בהכרח נחוץ. לעשות אותם!! שצריךשזה דברים 
 צריך!!... אבל לא בטוח שיש בזה עניינים מיוחדים

אתה רוצה לעלות בהר ה' ולקום  אומר לך דוד המלך:
עם מה  תסיים? אין בעיה!! קודם במקום קדשו

 שצריך!!!!

לעשות אותם  שצריךדברים  אתה לא יכול להזניח
הדוגמא ו ולברוח לגור באהלך ולשכון בהר קדשך...

  "וחרפה לא נשא על קרובו"!!!אותי?  תתופס שהכי
במעגל מאיתנו יש את הבעיות המוכרות לכל אחד 

שנכנס לגרעון וצריך  הגיסאם זה חתי הקרוב... המשפ
האחות שצריכה אם זו  איכשהו להירתם למענו...

שצריך את הריפוי  אם זה הילד המיוחדשידוך... 

עיסוק שלו.. ואם זה הסבא שצריך יותר לבקר ב
ואם זה ההורים שהתבגרו ומשהו שם צריך  אצלו...

צריך  שצריך!!!!בקיצור: יש כל מיני דברים  לקרות...
... וזמן למי יש סבלנותלעשות... אבל זה מעצבן ו

אם אפשר לדחות אז למה לא... ואז אנחנו פתאום ו
 ואזרוצים לעלות להר ה' ולקום במקום קדשו... 

... תוציא עצור בצד דוד המלך מסמן לנו:
 צריךקודם תעשה מה ש סטופ!!! מסמכים...

קודם תעשה את  ..לעשות ואח"כ תעלה בהר ה'
מה שצריך ואח"כ תתקדם הלאה...  --העליוןהערך 

המלך הכיר  לא סתם דוד המלך אומר את זה... דוד
את שראשם היה בשמים ואילו  םאנשימקרוב 

לעשות ולא צריך  צריך ההתנהגות המינימלית מה
 שצריך!!!!של דברים  יש רשימהבצד...  הם הזניחו

 לעשות אותם והם מוזנחים לתחתית הרשימה..
שיחות שלא נענו מחברים שאני זה החמש  אם

באמצע איתם... אבל מה לעשות שצריך להתקשר 
לדרוש בשלומם של ההורים וזה פחות מעניין.. 

 משימותזו רשימת  אם )איתם אני לא באמצע נושא...(
 החל)לעשות בבית ו... ועזוב אותי היום...  צריךש

לפעמים זה גובל בחיובי כתובה ו שיפוצים נקודתיים בבית...מ

אני כבר דוחה את זה  כי ? זה נדחה למהו גמורים(
הרי קמתי  ?שנתיים... אז למה בדיוק עכשיו...

 אזהבוקר עם מצב רוח... אז למה להרוס אותו... 
עד פעם הייתי בטוח שאני סובל מדחיינות... 

יש דברים שקלטתי שלא!!! הענין הוא פשוט: 
דה שאמורה יש סיבה אחת ויחיש מעצבנים...
 -וצריך צריך!!!!... כי תי לעשות אותםלדחוף או

לא משכנעת... מה ו מאוד חיוורת בדורנו זו מילה
ממתי עושים מה  אז מה וצריך... זה צריך??

?  אז זהו!!! שבשביל זה יש לנו את רשב"י שצריך?
בל"ג בעומר, ואת קבלת התורה כדי להחזיר את 

לראש סולם העדיפויות!!!  צריךהערך שנקרא 
ה זה לקבל על עצמי לעשות מה לקבל את התור

בדיוק השבוע שיחקתי עם הילד שלי... שצריך!!! 
 הוא היה אבא ואני הייתי הילד... ואז הוא הכריז

 מבוגרים עושים מה שהם רוצים!!: בעיניים בורקות
אמרתי לו: וילדים? מה הם עושים?? הוא ענה לי 

הייתי   ילדים עושים מה שאומרים להם!!בפשטות: 
א נגע לי ישר בנקודה!!! את הילד אנחנו בהלם!! הו

 צריךמפעילים... אנו נותנים לו הוראות מה הוא 
 הוא קולטאז ... וואנחנו עומדים על זה לעשות
לעשות אותם... אבל  שצריךשיש דברים  ומפנים

כשהוא מתבגר פתאום הוא עובר איזה מוטציה... 
 בוגרים עושים מה שהם רוצים...תברר לו שש... שמ
תאים להם הם עושים... ומה שלא אז לא... מה שמ

הילד שלי מחזיר את המשחקים למקום כי אמא 
ואבא שלו לא מחזיר את הספרים  צריךאמרה לו ש

שזה מה שרשב"י  אז זהו!!! ...וצריךלארון כי אז מה 
מלמד אותנו בכל ההולך ילך... וזה בדיוק קבלת 

מה שה'  אמורים לעשות התורה... שגם מבוגרים
נו... מה  נעשה ונשמע!!!!קוראים לזה  להם..אומר 

ה' אומר לי?? זה בסדר!!! אין צורך להגיד לי מה... 
זה כבר רשום לי במשימות  -צריך לעשות אני מה

דוגמאות של אם שמת לב בכוונה נקטתי בפלאפון... 
אנשים נשואים... לא של בחורים... כי אצל בחורים זה 

חות פוגש מה צריך קצת תיאורטי מידי... בחור באמת פ
לעשות... אבל אנחנו פוגשים טוב מאוד את המשימות 
המוכרות של החיים שיעקב אבינו לא הזניח אותם... 
וכאן המקום שלנו לקבל עול תורה ולעשות מה שצריך!!! 
ואם בחור יקר... אם אתה קראת מאמר זה והגעת עד 

לעשות?? לשבת  צריךלכאן.. אתה יודע מה אתה 
 וללמוד!!
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   אהני לן רבנן!! אהני לן!!! פרק שני!

תקציר: בשבוע שעבר דיברנו על רבקה, בת למשפחה מכובדת בעלת קשרים ענפים בכל תחומי השליטה... אחד מהגיסים אפילו מעותד להיות כה"ג 
כל אחד נישא למשפחות שקרובות למלכות... ודווקא רבקה בחרה להינשא לתנא קדוש שעוסק  ברגע שלשכת פרהדרין 'תתפנה...' ושאר המשפחה,

 בתורה... אמנם הוא התמנה לשבת בסנהדרין כ"ג של העיירה, אבל סו"ס כעת שהצדוקים בשלטון וחכמי ישראל נמצאים על הכוונת, אז רבקה ובעלה
 הפרושים ממש מכתימים את השם של המשפחה...  

שרבקה מאוד מכבדת את הוריה על אף הפערים הרוחניים... הרי כעת היא ובעלה הצדיק הרגישו שהם לא רצויים...  אכן למרות
הם לא מוסיפים לשם ה"טוב" של המשפחה והם עברו דירה לעיר אחרת... כל המשפחה נשמה לרווחה... סו"ס התפטרנו 

 מהאברך הזה שחוץ מללמוד הוא לא יודע להזיז כלום... 
משיכה להגיע לביקורים של כיבוד הורים מידי פעם... עד שהגיעה שנת השמיטה ויום אחד היא הגיעה לארוחת ערב... רבקה ה

ו... והיא רואה שם עגבניה קצת... קצת מוכרת!!! היא נבהלה עד עמקי נשמתה... אמא... מה זה?? זו עגבניה מהזן של הגינה 
ויתרה... אמא... אבל זו שנת השמיטה... מה קרה?? תקשיבי רבקה... זה לא  שלנו?? אמא ניסתה להעביר נושא... אבל רבקה לא

פשוט... חלק גדול מההכנסות שלנו זה מהתבואה והגינה... והוחלט שאין מה לעשות... אבא עשה איזה קומבינה... הביא גויים... 
לנגוע בסלט... זה שמור ונעבד!! זה  השכיר להם. שכר מהם... אל תשאלי אותי... רבקה הזדעזעה עד עמקי נשמתה ולא רצתה

איסור הנאה!!! רבקה ניסתה לדבר עם אבא... אבא כעס עליה... שקט!!! אל תחנכי אותי.. אני יודע מה שאני עושה... רבקה 
 השתתקה... באותו יום היא חזרה הבייתה בדמעות שליש... 

ופת הגננים" מלאה בירקות עסיסים וטריים מהגינה... אחרי שבועיים היא שוב באה לבקר את ההורים... ושוב לנגד עיניה "ק
רבקה מזועזעת וכאובה מהדירדור הרוחני של בית הוריה... והיא החליטה שוב לנסות... היא דיברה עם אמא... אמא... אני דואגת 

ביעית לסוף מוכר את לכם... איכפת לי מהנכסים של אבא... אני יודעת שזה חשוב לו... זה מסוכן!!! מי שנושא ונותן בפירות ש
מטלטליו וכו'... אבא התעצבן והודיע לרבקה חד משמעית!! זו חוצפה... את מלמדת אותי מה מסוכן בענייני הכספים.. את ובעלך 
לא יודעים צורת מטבע... חסרי ישע ולא מבינים כלום בענייני כספים... ועוד מחווים לי דעות ומטיפים לי מוסר... תגידי תודה 

 ק אתכם... אם לא מוצא חן בעינייך אל תבואי לכאן יותר... זה מה שיש בבית שלנו!!! שאני מחזי
רבקה יצאה שבורה ורצוצה... התייעצה עם בעלה הצדיק והוא הורה לה שהיא יצאה ידי חובת תוכחה, תמשיכי ללכת לבית 

 הורייך... תכבדי אותם למרות הכל... ואל תדברי איתם על הנושא הזה... 
--- 

קא שהעניינים התגלגלו יותר מידי מהר... כשהגיע חודש סיון, עונת הקציר... אבא של רבקה בא לקצור את שדה החיטים דא ע
שלו ולתדהמתו הוא רואה שחצי ממנה אכלוה חגב ונמלים... לא נותר לו אלא להסתפק בחצי שנותר... הוא קצר עימר דש ועשה 

שמעשיהם במחשכים היו כמה חברה שכבר חיכו זמן רב לסגור איתו חשבון על גדיש!!! ואז באמצע הלילה.. כדרכם של נוכלים 
ונתנו לו הוראות מדוייקות איך להדליק שלהבת  31איזה הלשנה שהוא מסר אותם... והם לקחו איזה עבד כנעני תמים מתחת גיל 

הוא גילה מי עשה את זה התברר אבא של רבקה( כשהוא הגיע לשם זה כבר היה מאוחר... וכש -ולהצית את גדישו של יענקל )
שמדובר בקטן שפגיעתו רעה... ועל פי דיני ישראל הוא פטור מדיני אדם... יענקל רתח מזעם ודרש להעמיד את האדון שלו לדין 
בערכאות... כמובן דרך "בית חנין" שאנחנו מחותנים איתם ויש להם קשרים טובים עם השלטון... הוא כבר בא לפתוח את התיק... 

אום ביום בהיר התפוצצה פרשיה מאוד לא נעימה... הבן שלו... הבת שלהם... מקנא לה ע"פ שנים... זה הגיע לבית דין הגדול ופת
של שבעים ואחד... מנחת קנאות... אל תשאל איזה פיצוץ קרה שם במשפחה!!! איזה כעסים... מהקשרים הכי הדוקים וקרובים... 

)כן... אתה חושב... להתחיל סכסוך עם משפחת "בית חנין" אתה לא יודע איפה זה נגמר.. הם נהפכו לאוייבים הכי מרים... ומה 

שיו זה בדיוק מאותה סיבה שכ"כ שמחנו להשתדך איתם... מהסיבה שאחות לנו בבית המלך והם יוכלו להלשין ולמסור על כל מי שנקרה בדרכנו... הרי עכ
 דיילא הוי חזי בשוקא קמי לא תחליף"( התהפך עלינו איך למדנו בדף היומי: אי בר אחתיך 

ר' יענקל חוזר הבייתה מדוכדך... מודאג!! גם הפסדים ענקיים מהתבואה... כמובן שאחרי שבועיים הגיע אליו איום ראשון מבית 
חנין שאם הוא לא נותן כופר בסכום כך וכך... הם מתחילים בהליך משפטי על כל מיני העברות שהוא עשה בשחור וכעת הם 

כולים להפליל אותו... ואבא של רבקה מהלך כארי בסוגר... לפתע כל המשפחה העליזה והזחוחה נעלמו מהזירה... כל אחד י
והתיק הפלילי  שלו שהולך להתפוצץ... זה ברח לסוריא... וזה נעלמו עקבותיו... ורק מישהי אחת המשיכה להגיע בדאגה כנה 

 הם המשיכו לתמוך... ללוות... לעזור... כמה שרק אפשר... ובנחישות! רבקה שלנו ובעלה התנא הצדיק!!! 
ואז לא היתה ברירה... ור' יענקל התחיל למכור קצת את מטלטליו... אבל זה כלום לעומת החובות עתק שנערמו עליו ודמי הכופר 

. והוא דאג לשווק את שלוחצים עליו לשלם בשביל שלא יתפסו אותו... פה פתאום ר' יונדב בעלה של רבקה התגלה כאיש מעש..
המטלטלים של השווער... הוא דאג שהוא יקבל את הסכום הכי גבוה... אבל זה לא מספיק... אפילו לא מתקרב... ולא היתה 
ברירה!!! ר' יענקל נאלץ למכור את השדה אחוזה שלו בנחלת יהודה... משום מה אף אחד מבני העיר לא ניסה להתנגד או 

... סו"ס כולם כבר טעמו מנחת זרועו של יענקל... וכשהגיע רגע האמת כולם שמחו להתפטר ממנו... לפדות... כולם מבינים למה
אף אחד לא רצה לעמוד לצידו... יענקל שעד לפני שנה היה מוקף באוהבים פתאום מצא את עצמו לבד לבד!! אבל לא לבד... ר' 

ם היחידים שליוו אותו בימים הקשים!!! ור' יונדב הודיע החתן הצדיק הזה ואשתו רבקה הכבשה השחורה של הבית... ה -יונדב
נעשה הכל בשביל שהעניינים יסתדרו... ומאן מלכי רבנן... ר' יונדב לא נשאר במקום  לשווער חד משמעית: אנחנו איתך לנצח!!! אנחנו

קיבל פניה אישית מהנשיא להתקדם להיות  אחד... כמו שהעניינים יודעים להתפתח לכיוון השלילי כ"כ במהירות... ככה ר' יונדב מהר מאוד
לבנתיים הגיע השלב המר והנמהר... שאחרי כל מה שעשינו... אחרי שר' יענקל מכר   )שני שלבים לפני בית דין הגדול(בסנהדרין קטנה של הר הבית... 

צמו!!! והיות ואף יהודי לא רצה לקנות את מטלטליו ואת שדה אחוזתו... בסוף הוא מכר גם את ביתו... ומשם לא נותר לו אלא למכור את ע
ועוד אדם שהיה מכובד עד היום והיה לו עבדים ושפחות והוא לא רגיל להזיז את עצמו... מכזה עבד אין הרבה  אותו... כי לקנות איש מבוגר

ת המחיר ולא מספק את תועלת... בפרט שאתה לא יכול ללכת איתו בדרך קשה "כי עבדי הם ולא תרדה בו בפרך." ממילא הוא לא שווה א
לגוי אין בעיות... הוא לא חושש לקנות אדם מבוגר שלא רגיל לעבוד... גוי נותן מכות  ולא היתה ברירה ויענקל מכר את עצמו לגוי!!!התוצרת... 

די גאולתו!!!  משם ר' בלי הבחנה ומצליח להפעיל כל בן אדם... אבל כאן ר' יונדב לא ויתר!!! הוא הפך את כל העולם וגייס כספים עד שמצא כ
יונדב הלך לבית של האדון החדש... האדון היה בטוח שר' יונדב בא לקנות ממנו את העבד... אבל לא!!! ר' יונדב נתן את הכסף במתנה 

עת בבית לחותנו!!! בבקשה... אתה תפדה את עצמך... ר' יונדב הכריח את האדון לשחרר אותו )באכיפה של בי"ד( ר' יענקל ואשתו מתגוררים כ
של ביתם רבקה!! אוספים אט אט את השברים... ומקבלים על עצמם להבא לא לזלזל בשנת השמיטה... וכמובן לא בתלמידי חכמים!!!! הנה... 

ל כי ה' אוהב משפט, ולא יעזוב את חסידיו!! לעולם!!!! לעולם נשמרו וזרע רשעים נכרת... לא יבושו בעת רעה ובימי רעבון ישבעו... עיי"ש כ
 המזמור ל"ז.
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 בקרוב ממש

 -"למען לא נבוש..."
 מושגים בסיסיים בהלכה. 

עוד קצת יותר משבוע מתקדש עלינו חג משוחזר משנים עברו: 
השבועות... וחוץ מלהתכונן רוחנית לחג וחוץ מלקבוע חברותא 

ן לעבודת ה"לכם"!!! טוב לשטייגן בליל שבועות... צריך גם להתכונ
שזה עיקר העבודה בחג השבועות וכו"ע מודו דבעינן לכם... 

ובכן: אותם אלו שדרכם לצלות בשר על גחלים ועושים כך תמיד 
בעיתות שמחה או עונג... בשביל זה יש לנו מסכת ביצה שחלק 
נכבד ממנה עוסק בהלכות צליית גחלים ביום טוב באופנים 

ב הישן" שלא גדלו על זה ומבחינה המותרים, אמנם אנשי "הישו
מנטלנית לא מכירים את המושגים האלו וזה מתפרש אצלם כסוג 
של פורקן והוללות יש להם להימנע מזה, אבל מותר להם להכיל 
יהודים שנשארו צמודים לתיאורים של הגמ'  ואדרבה!!! לעודד 
אותם ללמוד את הלכות יו"ט שעוסקות בזה... ויש הרבה הלכות 

ים אלו!!! אז אמנם כותב השורות במקרה שייך ל"ישוב בעניינ
הישן" בנקודה הזו.. ולכן הוא די חלש בפרקטיקה של הלכות 

 אלו... אבל לעורר תמיד אפשר.. 

--- 

לא לשכוח שהמנהג לאכול מאכלי  ראשון:דבר אז 
גבינה בשבועות הוא משום ]תצ"ד סקי"[ 
בשבאותו יום התחדש לראשונה לעם ישראל כל 

בשר וחלב ותערובות ודיני שחיטה והכשרה דיני 
וטבילת כלים וכו' וכו'... והם לא הספיקו עוד 
באותו יום לדאוג לכל הפרטים ההלכתיים האלו... 
ואילו אנחנו??? אנחנו כן יכולים... ולמה?? כי... 
כנראה... כנראה שאנו כן בדקנו וכן דאגנו לכל 
הנושאים ההלכתיים האלו ווידאנו שהכל נעשה 

נא לודא שאכן הנתון הזה  אז בבקשה!!!!לכה... כה
... כי אחרת... אם יש משהו שלא ברור נכון

לגמרי... אנו נאלץ לאכול מאכלי גבינה עד שנסיים 
 לבדוק מה נכנס לתוך פינו... 

 ?עם איזה חומר בעירה אתה משתמשדבר שני:  ב.
אז ככה: בעידן המודרני של היום מקובל לקנות 

וט... אבל אם אתה רוצה פחמים ואז הכל פש
לגמרי להיות יהודי של פעם.. ואתה רוצה לקושש 

כאן צריך לדעת כמה עצים בשביל להבעיר... 
אסור להסיק בכלי שנשבר  א. הלכות ובקצרה:

חתיכת עץ גדולה מותר  ב.ביו"ט עצמו )תק"ז ב'(. 
 ג. )תק"א ס"א(לבקע אבל לא לחתיכות קטנות מידי 

לגבב משם עצים... אם אתה רוצה לצאת לחצר ו
זה לא פשוט. יש בזה כמה חששות וכמה תנאים 

 :עוד הלכה נחוצה .ד. ותק"י ס"א( )עיין סי' תק"א ס"ג
אסור לחתוך נייר או קרטון לחתיכות קטנות 

 בשביל להבעיר את האש. )שו"ע סי' ש"מ(.
כידוע: אסור להבעיר אש חדשה ביו"ט אלא רק ג. 

  )תק"ב ס"א(יעביר 
לפני שהנחת את עוד )ת הפחמים, לאחר הבער .ד

בדרך כלל אנו מעוניינים שהאש תכבה,  התבשיל(
נו... ואם היא לא נכבית?? אז אסור לכבות אלא 

)כי כל ההיתר לכבות הוא יתן להם שידעכו מאליהם, 
 רק כשא"א בעניין אחר משא"כ הכא, עיין תק"ז ס"ד(

לעומת זאת אם כבר התחלת בצליה ואתה רוצה  ה.
ללבות את הגחלים ע"י נפנוף מותר )עיין להבעיר ו

 מ"ב סי' תק"ב סק"ו(.
לפעמים צריך לחתות בגחלים ובשביל זה צריך  .ו

מקל... ויש לחוש משום מתקן מנא... לכן צריך 
 לייחדו מעיו"ט )תק"ז ס"ג(

אם לאחר שהניח את הצלי ע"ג האש, לפתע  ז.
התלבתה האש, או שחום הגחלים גבוה מידי וזה 

תבשיל מותר לזלף מים או לכבות את מחרך את ה
 האש, אבל רק לצורך התבשיל!!!     

שפוד שהתעקם אסור לישרו כמו כן: אם הוא  ח.
יותר מידי ארוך אסור לשברו ע"מ להתאים אותו 

 דהוי מתקן מנא )תק"ט ס"א(. 
הגחלים לאחר שנעשו אפר הרי הם אסורים  ט.

בטלטול, אא"כ הם עדיין חמים שראוי לצלות 
 הם ביצה. )תצ"ח ט"ו(. עלי
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 האם יתגלה הסוד??? ...תורת הסוד
בתורת הנסתר... והוא אמר משפט שעשה לי קצת סדר  תי בשם יהודי צדיק שיש לו ידשמע

בראש... הוא אמר ככה: אם האסון הזה היה קורה בכל מקום אחר בעולם... היינו צריכים לשבת על 
מה צריך לתקן... אבל הארץ ולבכות ולחשב חשבונו של עולם בשל מי הסער הזה ולמה זה קרה ו

היות והאסון הזה קרה בתחום השיפוט ששייך לרשב"י... אז כל דבר ששייך ל"אזור חיוג" רשב"י זה 
מקבל אטמוספרה של תורת הסוד!!! זה כבר תורת הנסתר!!! ממילא אין לנו שום מושג באסון 

.. אבל יש לנו לפחות גם כשאין לנו מושג למה קרה משהו. שתבין:הזה... אין לנו אפילו כיוון...  
כיוון... כשקורה משהו טוב אנחנו מבינים שזה בכיוון הטוב וכשקורה משהו רע זה בכיוון הרע... 
  לפחות יש כיוון... אבל ברגע שזה קורה אצל רשב"י אין לך אפילו כיוון... זה סוד!!! תורת הנסתר!!!! 

. אם מישהו נולד זה טוב... ואם מישהו גלה יש הגדרות מאוד ברורות ויבשות... יש טוב ויש רע..יבנ
מת זה רע... אז זהו!!! שברגע שזה מגיע לתורת הנסתר הכל מקבל מימד אחר לגמרי!!! יכול להיות 

חתונה של רשב"י... מה  הילולא!!!מה יש??  רוקדים.. לך רשב"י שנפטר בל"ג בעומר... וכולנו
  על איזה חתונה אתה מדבר? ??חתונה?? מה הקשר חתונה

מה   באה השמש בצהרים... בוצינא דנהורא הסתלק מן העולם ואתה קורא לזה חתונה?? 
ע"פ הנגלה יום המוות זה      התשובה?? בתורת הנסתר כל ההסתכלות היא מזוית אחרת לגמרי!!!

סוף!!! סוף החיים!! ביום הזה עושים קריעה... זה יום ש"איתרא מזליה..." יום של מזל רע... יום של 
לפנימיות התורה... במילים אחרות: הוא חי רגע שבן אדם מביע נכונות להיכנס ות... אבל בפורענ

את האמת האמיתית של החיים... היות והאמת היא שהעולם הזה הוא פרוזדור והעולם הבא הוא 
זו החתונה של חיי הנצח!!!  זו התחלה!!!טרקלין... אם ככה יום המוות זה לא הסוף אלא אדרבה... 

הטוב האמיתי מתחיל... וממילא כשיהודי זוכה לעשות רצון ה' ולהחזיר את הפקדון  כעת כל
 בשלימות... לא רק שזה לא סוף החיים... אלא זו חתונה הכי שמחה בעולם!!! 

עכשיו: להגיד לך שאנחנו אוחזים בזה??? לא!!! לא רבתי!!! להגיד לך שכשאני מגיע לקבר של 
ל לרקוד כי זה יום ההילולא שבו אמא שלי ע"ה זכתה להיכנס אמא שלי ביום היארצייט אני מתחי

כי לצערי אני בן אדם עם שתי רגלים נעוצות  לא!!! אני לא אוחז שם!!!לחיי העולם הבא?? 
בקרקע... והיום הזה שאמי ע"ה נפטרה זכור לי כיום מר ונמהר... זה היה היום האחרון בחייה... היום 

 ביום יום אנחנו לא אוחזים שמה...  האחרון שהייתה לי אמא... ממילא
שם אני לא צריך להגיד לך מה קורה... שם פתאום  אבל כשמגיעים לרשב"י בל"ג בעומר... ? ! ? ! ?

הרגלים מתנתקות מהקרקע... אנחנו נשאבים בבת אחת למושגים אחרים... אנחנו פתאום רוקדים 
 ים עד העולם!!! ושמחים... מה קרה?? חתונה!!! רשב"י הגיע לטרקלין!!! חי

שם!! יש הבדל בין לאחוז  נאחזיםלהגיד לך שאנחנו אוחזים שם?? לא!! ממש לא!! אבל אנחנו 
מסוימים  די שם לבין להיאחז שם... גם מי שלא אוחז במדרגה מסוימת... הוא מסוגל ברגעים

 בדיוק ההתמכרות שלנו לרשב"י במירון...  אחז במדרגות שלא שייכות לו... וזולהי
נאחזים לילה אחד באטמוספרה אחרת!! רשב"י הסתלק מהעולם ו נוסעים רחוק רחוק... נואנח

 מבינים ששם זה החיים האמיתיים!! ובמקום לבכות באזכרה שלו... אנחנו רוקדים בחתונה שלו...
 זה הסיפור!!!

קרה אסון  חתונה של רשב"י פתאוםהריקודים השמחים ביותר בתחשוב ששם!!! באמצע ---
 איך מתמודדים עם זה???נשמות קדושות עלו בסערה השמיימה...  .... ארבעים וחמשנוראי

אז ככה: כשאתה מדבר איתי פה... בחיפה... בירושלים... באשדוד... בבית שמש... בביתר עילית... 
אבל גדול ליהודים... פה חזרנו לבוץ... ואנחנו  זה באמת הלם וזעזוע עד דכדוכה של נפש... פה

מול אבידות קשות ומרות ומתקשים להתנחם... אבל שם??? שם אצל רשב"י?? אל מתמודדים 
... מתוך השגה בהירה שהפטירה רקדנובכל זאת ו עמדנו מול פטירה של רשב"י!!! תשכח ששם גם

 חתונה שלו!!  -של רשב"י זו ההילולא
 חתונה...  -שם נאחזנו בהשגה שמיתתם של צדיקים זו הילולא

ין מה התכוין אותו צדיק שאמר: שאסון שקורה בתחום שיפוט של רשב"י זה עכשיו אתה מבנו... 
 תורת הנסתר... כעת אתה מבין למה?? 

כל מקום אחר שזה היה קורה זה היה אסון לשם אסון!!! אבל ברגע שזה קורה ב"בית קברות" של 
מתוך  בשמחה מתעקשים לרקוד שםאנחנו בעצמנו מירון שאנחנו הולכים ל"אזכרה" של רשב"י ו

נקודת הנחה שעולם הזה פרוזדור ועולם הבא טרקלין ואנחנו שמחים עם רשב"י שהגיע לטרקלין 
 מה טמון בזה???של ש"י עולמות שזכה להם... כשהאסון מתרחש בדיוק מתוך הרקע הזה 

 נשמות והזמין אותם יחד איתו לחתונה...!!!  רשב"י הצביע על אותם ארבעים וחמשש
יצאנו  אל תשכח שאנחנו לא!!! לא רבתי!!!!גיד לך שאנחנו אוחזים שם?? לה ואני מיד מסתייג:

 על האסון הגדול... וכואבים סחופים ודוויים  פה... .. אנחנונו משם בבושת פנים.ממירון... גורש
השמיימה... הרי הם נשארו  בסערה שם שם!!!! אבל הם שנשארו שם... הם שנשמתם עלתה

רק אצלנו  ם נשארו בריקודים!!!ה .. הם נשארו בתפיסה הזו..בהילולא... הם נשארו בחתונה.
 ... וממשיכה הריקודים הופסקו... רק אצלנו המוזיקה נעצרה... אצלם היא ממשיכה

--- 
כידוע: היה אידרא רבה, ואידרא  ממש רלוונטי: שכעת זה מישהו נתן לי מושגים בסיסיים בזוה"ק

מעמד של עיצומו של הב עכשיו ככה:בתורה... זוטא, שבשתי האידרות התגלו סודות עצומים 
ואז ר' יצחק גם היה אמור  נשארו רק שבעה... אידרא רבה נפטרו שלושה חברים מתוך עשרה!!!ה

כשהגיע  איתי!!!! ואז תבא אתה אני רוצה אותך איתי... אבל רשב"י אמר לו: ...להיפטר מן העולם
רוצה  לך ותקרא לר' יצחק... כי היום אנירשב"י ביקש מר"א בנו: ת המעמד של האידרא זוטא...

: "כמה יאות חולקך, כמה י קיבל את פניו בשמחה רבהרשב"ו אותו איתי... ואז ר' יצחק הגיע תקחל
 אתה איתי!!!חידו בעי לאתוספא לך בהאי עלמא..." 

תאר לעצמך שרשב"י היה איתנו במוחשי בל"ג בעומר... וכולנו היינו  עכשיו בא ננסה לדמיין...
ומתחיל לחפש  הריקודים... עוצר את שרים בר יוחאי... ופתאום רשב"ירוקדים סביבו בחתונה שלו ו

מצביע  הוא מחפש ומחפש... ואז הוא לפתע בין כל המאה אלף איש שמפזזים ומכרכרים מישהו...
 רשב"י שוב ואזקורא לו בשמחה... בא.. אתה היום הולך איתי... תשאר פה!!! רשב"י  על מישהו...

 על עוד מישהו... ועוד אחד... וככה הוא היה מצביע עלו מחפש ומחפש... ושוב מצביע על מישהו...
 ארבעים וחמשה יהודים לא קשורים... חלקם צעירים... חלקם מבוגרים... 

ורשב"י היה מכניס אותם למעגל אחד ורוקד איתם בשמחה עצומה... וכולנו מקיפים אותם במעגל 
לחי זה שירי  מו שסיכמנו... בר יוחאי ואמרתם כהכ שרים שירי חתונה!!! ושרים... מה שרים???

 נשמות קדושות וטהורות היו מ"ה ןתחשוב שאותו (הילולא זה חתונה בארמית!)חתונה... 
תחשוב על  בסערה השמיימה בשמחה ובשירה... בתזמון מראש יחד עם רשב"י... ותעול

תה פה חתונה!!! לא היה כולנו היינו יודעים שהי.. לכה"פ כמה שזה היה כואב לכולנו.זה!!! 
היה לנו את העיניים  זו היתה התחושה אם רקפה אסון מירון!!! היתה פה הילולא!!!  

כאלו הזכות לראות  את את העיניים לראות... אין לנו רק מה??? אין לנואת זה... לראות 
 סו"ס זה השפראך!!! זה ות לראות את זה... אבלגם אם אין לנו את הזכ אבל גילויים...

רק ובאזכרה של רשב"י...  בל"ג בעומר... סו"ס אנחנו כבר מפזזים ומכרכרים המהלך שלנו
עת שאליבא מתוך נקודת אמונה בהירה שיש לנו פה עסק עם חתונה... אם ככה... צריך לד

 נשמות הצטרפו להילולא...  מ"ה ןדאמת אות
ממש הזו??  בתפיסה אוחזיםגיד שאנחנו לה ושוב אני חוזר... שלא תגיד שלא אמרתי:

 המאמר הזה מיועד עבור מי שכן עלה למירון... אבל לא!!!
 נאחז!!!אלא  אחז!! שם!!! לא נאחזומי שהיה במירון ורקד הרי הוא 

יגיד לי תפסיק לבלבל ... אם הוא יתעצבן עלי ומי שלא היה במירון בל"ג בעומר לומר:כ 
מי שכך יטען רחץ דמים ואתה מדבר איתי על חתונות... אני מדבר איתך על מ את השכל...

 מעצמו כן תבעהיה במירון וכן אבל מי ש הוא לא בעניין... אני לא יכול להתווכח איתו... לי
לרקוד בחתונה של רשב"י... מסוגל גם להבין  -בהשגה הזו להיאחזו להתנתק מהריצפה

 ... קדנו בהשר פה ארבעים וחמשה יהודים שהצטרפו לחתונה הזו ושהי
חס לשברון לב הטבעי שלנו כלפיהם... איך קרתה להם מיתה כזו משונה... צריך ממילא בי

רק אנחנו שגורשנו ממירון...  לדעת שעד כמה שזה קרה אצל רשב"י... יש פה הילולא!!! 
בהשגה הזו...  נחנו לא נותרנווחזרנו לבוץ... אנחנו צריכים לעשות הרבה חשבון הנפש... א

 כעת עומדים מול אסון מדמם ולנו לא נותר אלא לחזור בתשובה...אנחנו 
 : כשחזרתי מהציון שבוררק אסיים בסיטואציה קטנה מהנסיעה חזור ממירון ----

התפרץ מתוך תוכי השיר של מרדכי בן דוד פתאום  ומדוכדך כמו רבבות עמך ישראל...
 יהם מעי מעי על חלליהם...""על כן ציון במר תבכה וירושלים תתן קולה לבי לבי על חלל

 כ"כ התאימו לסיטואציה... הקשות האלו והמילים הזה כן... השיר
)הראו  הזה תפסתי את עצמי בבהלה!!! לפתע נזכרתי במעשה הנורא !! פתאוםואז פתאום

כל  לבנו, הלך עם שכשהאר"י הקדוש עשה חלאקע לי שזה כתוב להדיא בשער הכוונות(
אחד מתלמידי האר"י היה נוהג כל יום מר ועשה שם סעודה... והתלמידים למירון בל"ג בעו

 הגיע בל"ג בעומר , וגם כשהוא"ולירושלים עירך"להגיד "נחם ה' את אבלי ציון" בברכת 
" וכו' אמר את זה: "על כן ציון במר תבכה... לבי לבי על חלליהםהוא  ... גם אזלמירון

נחם ה'  גיד לתלמידך למה הוא אומרת ואמר לו: בהקיץ!!! לאר"י הקדוש ורשב"י התגלה
 ביום שמחתי?? והוא נענש על זה רח"ל... נבהלתי והפסקתי מיד לשיר את השיר הזה!! 

כ"כ מתאימות לאסון הזה..  "לבי לבי על חלליהם" נכון... המילים... שפתאום קלטתי ש
נה לבו קרה אצל רשב"י ובל"ג בעומר... אם ככה... אז גם מי שבמשך כל הש ס זהאבל סו"

לבו על חלליהם מעיו מעיו על חלליהם... צריך לדעת שאצל רשב"י בל"ג בעומר זו... זו 
 סוגיה אחרת...

יכול להתפרש כמים  אצל רשב"י לא אומרים כאלו דברים!! אצל רשב"י האסון הכי גדול
שפע של  נוקבין שעולים כאד מן הארץ ואח"כ מתורגם לשבר ענן שמוריד בעקבותיו

שם בשמים  י יודע איזה י"ג מידות של רחמים המתינוומי יודע... מ ...םישועה ורחמי
ו מפעילים את עיל את הנהגת היחוד!!! וכיצד אנצריך להפ היה להיפתח ובשביל זה

ההנהגה הזו?? כשאנחנו לא מהרהרים אחרי רצונו יתברך אלא מקבלים באהבה 
ו יתברך... אז הקב"ה גם ואומרים: אנחנו אחד איתך יתברך!!!! ברגע שאנחנו אחד אית

... ומרעיף י"ג מידות ולא מתחשב באף אחד מערכת הטבע כל מכריז: אני ה'!!! ומשדד את
 של רחמים לכל מאן דבעי...

סו"ס רשב"י נמשל לכהן גדול... נמשחת אשריך... בר יוחאי בקודש הקדשים, ובפרשת 
גם כשאנחנו אנינות...  שבוע האחרונה למדנו שכהן גדול מקריב אונן!!!! אצל כה"ג אין

להעתיר על כלל וברחנו משם... הרי רשב"י המשיך  ציוד פלנויקכיבינו את המוזיקה ו
נשמות מליצות יושר... והשפע שעוד יורעף מל"ג בעומר זה, הרי  ישראל יחד עם אותן

 ---כעת זה תורת הנסתר... 
 תורת הסוד...אז כפי שסיכמנו: כל מה שקורה אצל רשב"י זה בגדר 

רוצה שאני אגלה לך קצת מתורת  עכשיו שישאר בינינו... מעניין אותך מה הסוד??
כן... יש מימרא של רשב"י שאף אחד לא יודע אותה... הסוד...?? אבל שישאר בסוד... 

פרשת אחרי.. רשב"י דורש פסוק בקהלת: "הכל כאשר  המדרש בריש היא נשארה בסוד...
וקים ואשר לא עבדו וכו' וכו'..." רשב"י שם לכל מקרה אחד לצדיק ולרשע, לעובד אל

 נח הצדיק נכה וגם גם פרעה מת יש גורל שווה!!מאריך להוכיח שלפעמים לצדיק ולרשע 
 יאשיה הצדיק וגם אחאב, שניהם מתו בחיצים..., גם מת נכה

נו... אז איך יכול להיות שאף אחד לא מכיר את המימרא הזו של רשב"י?? איך היא 
ים אנחנו רוצ בעיקר בשביל ישועות. כי אנחנו מגיעים לרשב"י בסוד? הצליחה להישמר

אז פתאום כשמגיעים לרשב"י ולא רק  הזו... גישהמתרגלים לצאות כאן ועכשיו!!!! וכשתו
ה איפ מה קרה?? ... פתאום יש רעידת אדמה רוחנית...רחש אסוןשאין ישועות אלא מת

הנה הסוד!!! מי  אז זהו!! גזירה?י לא ביטל את ההישועות אצל רשב"י?? למה רשב"
 ולחשוב שרשב"י זה כספומט לישועות...  תינוק שבחר להישאר בראש של

  אז כאן רשב"י מגלה לנו את הסוד הכמוס:
פנקס צ'קים פתוח!!! אלא  שהקב"ה נותן לוהגיע הזמן שנקלוט שצדיק זה לא רק אחד 

ים.. צדיק גוזר והקב"ה מקיכמו ש פתוח!פנקס צ'קים  הוא נותן לקב"הש זה מתחיל מזה
  גם הקב"ה גוזר וצדיק מקיים!

רק כלה שמוכנה למסור לחתנה צ'ק פתוח שלה... היא זו שמקבלת מבעלה את הצ'ק 
תוח ומקבלים אותו באהבה פתוח על שמו... באסון הזה אנחנו נותנים לקב"ה צ'ק פ

פה בשביל לתת כתר מלוכה מהרהרים.... לא שואלים... אנחנו ומכריזים: אנחנו אחד איתך!! לא 
אם את הסוד הזה נבין ונסכים לקבל את ה' ולהיות אחד  ולא רק בשביל לקבל מה שאנחנו רוצים...

אז כעת אפשר לגלות את הסוד!!! בעוד פחות משבועים קוב"ה וישראל ואורייתא  איתו בכל מצב...
  מזל טוב... סוגרים וורט...

 

6 


